
Doterajšia prax ukázala, že povereník gen. Ferjenčík ako odborník sa v rezorte vnútra uplatnil 
a keďže má dôveru odbojových zložiek, navrhujem, aby bol i v novom Zbore povereníkov 
poverený vedením rezortu vnútra. 

Naproti tomu v Povereníctve spravodlivosti v dôsledku straníckeho vedenia tohoto rezortu 
ukázali sa vážne nedostatky najmä na poli boja proti protištátnym živlom a na poli ľudového 
súdnictva. Vychádzajúc z týchto skúseností sme toho náhľadu, že tento rezort by nemal byť 
obsadený zástupcom politickej strany, ale odborníkom, ktorý má dôveru odbojových zložiek. 

Po uvážení všetkých týchto okolností KSS navrhuje, aby jednotlivé rezorty boli obsadené 
takto: 

1. zástupcami DS - funkcia podpredsedu ZP, povereníctvo financií, povereníctvo techniky, 
povereníctvo zdravotníctva, povereníctvo sociálnej starostlivosti 

2. zástupcami KSS - funkcia predsedu Zboru povereníkov, Povereníctvo školstva a osvety, 
Povereníctvo priemyslu a obchodu, povereníctvo pôdohospodárstva a pozemkovej reformy, 
povereníctvo výživy a zásobovania 

3. zástupcom Strany slobody - povereníctvo dopravy 

4. zástupcami sociálnej demokracie - povereníctvo pôšt 

5. odborníkmi - povereníctvo vnútra (gen. Ferjenčík), povereníctvo spravodlivosti. 

Predkladajúc Vám tieto svoje návrhy ostávam s prejavom hlbokej úcty 

 generálny tajomník predseda 

 

Slovenský národný archív Bratislava, f. Úrad predsedníctva Slovenskej národnej rady, inv. č. 
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Dokument č. 135 

Zápisnica zo zasadania Slovenského národného frontu z 10. novembra 1947. 

 

 Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Slovenského národného frontu, konaného dňa 10. novembra 1947 o 17. 30 hod. 
na Úrade Predsedníctva Zboru povereníkov. 

Zasadnutie otvoril predseda Zboru povereníkov Dr. Gustáv Husák, ktorý predovšetkým 
privítal pána predsedu vlády Klementa Gottwalda, ako aj ostatných prítomných. 

Ako prvý sa ujal slova pán predseda vlády Klement Gottwald. 

Menovaný poukázal na terajšiu krízu na Slovensku. Uviedol, že pri formovaní nového Zboru 
povereníkov je potrebná zmena na tých miestach, z ktorých terajšia vládna kríza vychádza. 
Predovšetkým je treba zmenu na Povereníctve výživy a Povereníctve pôdohospodárstva, a 
síce i osobnú i pokiaľ sa týka zastúpenia straníckeho. Ďalej bol toho názoru, že pokiaľ ide o 
Povereníctvo vnútra, toto svoju prácu vykonáva celkom dobre a že svoju povinnosť koná. Iný 
názor mal pokiaľ ide o rezort Povereníctva pravosúdia. 

Čo sa týka zmeny na Povereníctve výživy a Povereníctve pôdohospodárstva navrhoval, že 
najlepšie riešenie by bolo, keby tieto dva rezorty obsadili dve politické strany, ktoré v 
Národnom fronte sú zastúpené, ale nie sú zastúpené v Zbore povereníkov. Sú to Strana 



slobody a Strana soc.(iálno) demokratická. Povereníctvo pôdohospodárstva by obsadila Strana 
slobody a Povereníctvo výživy Strana soc.(iálno) demokratická. 

Čo sa týka Povereníctva vnútra, tam by nebolo potrebné nijakých zmien. 

Čo sa týka Povereníctva pravosúdia, vzhľadom na žiadosť, aby tento rezort bol daný 
odbojovým zložkám navrhujem, aby bol obsadený takou politickou stranou, ktorá má súčasne 
dôveru odbojových zložiek, ja mám na mysli KSS. Za tento rezort by KSS upustila od 
jedného rezortu, ktorý teraz má. O tom ktorý, rozhodnú sami. 

Pán predseda vlády vyslovil žiadosť, aby NF súhlasil s takýmto riešením, aby mohol vo vláde 
podať návrh, aby nový Zbor povereníkov bol čím skôr ustálený a tým dané predpoklady pre 
úspešné riešenie krízy. 

Gen.(erálny) tajomník KSS Bašťovanský v mene KSS zaujal toto stanovisko. KSS tlmočila 
svoje stanovisko jednak písomne, jednak ústne 7. a 9. XI. t. r. Čo sa zloženia Zboru 
povereníkov týka predložili sme ústny a písomný návrh. Podľa tohoto návrhu KSS ochotná 
bola dať k dispozícii rezort dopravy a sociálnej starostlivosti, ktoré boli doteraz spravované 
jej príslušníkmi. Naproti tomu strana si činila nárok na Povereníctvo výživy a Povereníctvo 
pôdohospodárstva. Pretože nepovažujeme za možné a únosné, aby tieto dva dôležité rezorty 
boli naďalej po doterajších skúsenostiach obsadené príslušníkmi DS. Po vyhlásení pána 
predsedu vlády ochotní sme však prijať jeho sprostredkujúci návrh. Okrem toho upustili sme 
tiež od nášho návrhu, aby Povereníctvo informácií bolo zrušené a súhlasíme s tým, aby tento 
rezort bol pod vedením vhodného zástupcu DS. KSS upúšťa tiež od požiadavky odborových a 
odbojových organizácií, aby v Zbore povereníkov takéto zložky mali svoje priame zastúpenie. 
V tejto súvislosti považujem za potrebné zdôrazniť, že naša strana je presvedčená, že gen. Dr. 
Ferjenčík bude v rezorte Povereníctva vnútra ďalej pokračovať v zneškodňovaní protištátnych 
elementov, a preto považuje naša strana za samozrejmé, že gen. Dr. Ferjenčík bude spravovať 
rezort Povereníctva vnútra. Trváme však na tom, aby rezort pravosúdia bol obsadený 
odborníkom, príslušníkom našej strany, ktorý by požíval plnú dôveru odbojovej verejnosti. V 
nijakom prípade nemohli by sme súhlasiť, aby Povereníctvo pravosúdia bolo obsadené 
príslušníkom DS. Výmenou za pravosúdie je naša strana ochotná dať k dispozícii 
Povereníctvo dopravy. Konštatujem, že toto sú krajné ústupky z našej strany, ktoré robíme 
jedine preto, aby sme mohli dať pre riešenie tejto otázky prijateľné východisko a odstrániť 
dnešný krízový stav. 

Povereník Dr. Kvetko: My sme vedeli, že budeme pozvaní pánom predsedom vlády na túto 
schôdzku spolu s ostatnými stranami a zložkami, avšak nevedeli sme, že KSS príde s takýmto 
konkrétnym návrhom na rekonštrukciu Zboru, preto sme si nepriniesli konkrétnu odpoveď a 
nemáme také konečné stanovisko ako KSS. Ale chcel by som hneď na začiatku poďakovať 
pánu predsedovi vlády, že si dal s touto otázkou toľko práce a že sa pokúsil vniknúť do tých 
problémov a zblížiť stanoviská. Chcem pripomenúť, že podobne ako KSS postupovala aj DS 
a že stanovila tiež svoje minimálne požiadavky, ktoré treba v záujme spolupráce a jednoty 
ďalšieho postupu prijať. Myslím, že DS nemôže byť vinená z toho, že chce túto krízu 
predlžovať a jej vyriešenie oddialiť. Okrem iných základných otázok bolo treba vyriešiť aj 
otázku priamej účasti odborových a odbojových zložiek a tiež otázku zastúpenia dvoch 
politických strán, ktoré dosiaľ neboli v Zbore povereníkov, a to na účet, ako sa konkrétne 
žiadalo, DS. S týmto my sme za určitých výhrad dali súhlas. Taktiež nemáme námietok voči 
tomu, aby sa urobila výnimka zo stranícko-politickej bázy, na ktorej je Zbor povereníkov 
založený, pribratím odborníka do Zboru povereníkov, a my sme odhodlaní prijať aj toto 
riešenie, že prinesieme obeť, ktorá je potrebná k tomu, aby sa aj ostatné politické strany 
dostali, za určitých výhrad aj na náš účet, do Zboru povereníkov. 



Prajeme si túto krízu vyriešiť čím skôr a nechceme tieto veci odkladať, ani presúvať do Prahy 
alebo niekde inde. 

Gen. tajomník Strany slobody Dr. Brúha: V mene Strany slobody dovoľujem si poďakovať 
pánu predsedovi vlády za jeho námahu, ktorú vynaložil pri riešení tejto otázky. Stotožňujeme 
sa s tým stanoviskom, že na Slovensku je kríza vyživovacia, bezpečnostná a politická a že je 
treba nasadiť všetky páky, aby sa táto kríza čím skôr odstránila. Za svoju stranu dovoľujem si 
tlmočiť, že radi preberieme zodpovednosť za riešenie budúcich vecí, hoci sme sa nijako 
vehementne nedožadovali svojho zastúpenia, ale že si plne uvedomujeme, že je potrebné, aby 
každý, kto má tento štát a národ rád, že sa musí zapojiť. Pritom nám nezáleží, či dostaneme 
ten alebo onen rezort, hlavnou vecou nám je, aby sme prispeli všetkými silami na tomto 
mieste, na ktorom budeme postavení. Prv než by som sa mohol konkrétne vyjadriť k 
obsadeniu niektorého rezortu je treba, aby strana, ktorá sa tohoto rezortu vzdáva, svoje 
stanovisko tlmočila. Pokiaľ ide o rezort Povereníctva vnútra, úplne sa stotožňuje s tu 
predneseným návrhom a vyhlasuje, že máme úplnú dôveru ku gen. Dr. Ferjenčíkovi. 

Dr. Kvetko: Doplňujem svoj pôvodný prednes tým, že naša strana má tiež výhradnú dôveru k 
Dr. Ferjenčíkovi a že nemá námietok proti tomu, aby tento rezort, t. j. Povereníctvo vnútra 
ostalo naďalej v jeho rukách. 

Gen.(erálny) taj.(omník) Soc.(iálnej) demokracie Bečko: Dovoľujem si vyhlásiť, že pokiaľ ide 
o účasť Soc.(iálnej) demokracie v Zbore povereníkov v súvise s obsadením Povereníctva 
výživy - nemôžem sa konkrétne k tomuto návrhu vyjadriť nakoľko nemáme ešte stanovisko 
DS, avšak pokiaľ ide o našu stranu, vynasnažíme sa vykonať, aby kríza v zásobovaní bola čo 
najrýchlejšie odstránená a za tým účelom sme ochotní a našej strany prispieť všetkými našimi 
silami. 

Gen.(erálny) tajomník Zväzu slov.(enských) partizánov Falťan: 

Plne sa stotožňujem so stanoviskom pána predsedu vlády a situáciu považujem za veľmi 
vážnu. Čo sa týka bezpečnostnej otázky, menovaný uviedol, že Zväz slovenských partizánov 
už dva roky poukazoval na činnosť Povereníctva pravosúdia, ktoré má ľudové súdnictvo. 
Poukázal na to, že na tomto povereníctve sú ľudia, ktorí sami mali prísť pred ľudový súd. 
Poukázal na prípad v Košiciach v Košiciach, kde prísediacim ľudového súdu bol človek 
odsúdený Ľudovým súdom v Prešove. Požiadavka Zväzu slovenských partizánov je ten, že 
tento rezort má byť obsadený odbojárom, aby sa mohli chyby do základov napraviť. Žiadal, 
aby táto otázka bola čím skôr vyriešená, lebo toto neslúži dobrému menu našej demokracie. 
Vyslovil požiadavku, aby zostavenie nového Zboru povereníkov bolo čím skôr a nech je 
obsadený tými ľuďmi, ktorí budú mať dôveru širokých vrstiev nášho pokojamilovného ľudu a 
dôveru odbojárov. Nie je možné, aby sa odborári stavali proti tomu, za čo bojovali. 

Predseda Slovenskej odborovej rady F. Zupka: 

Predovšetkým poďakoval pánu predsedovi vlády za jeho námahu. SOR (Slovenská odborová 
rada) demonštrovala jednotnú vôľu na zjazde závodných rád, ktoré sa konalo v celoštátnom 
merítku jednotne. Uviedol, že každý funkcionár odborovej rady, ba i každý člen očakával, že 
odborové hnutie bude mať svoje zastúpenie v Zbore povereníkov. Napriek tomuto očakávaniu 
Slovenská odborová rada ustúpila od toho, aby mala zastúpenie v Zbore povereníkov len 
preto, aby uľahčila riešenie tejto otázky. Menovaný súhlasil s návrhom pána predsedu vlády, 
hoci s ťažkým srdcom. Uviedol, že ani Strana slobody, ani Soc.(iálna) demokracia 
neprehlásila, že berie za svoje tento sprostredkujúci návrh v plnom znení. Predseda SOR 
(Slovenskej odborovej rady) uviedol, že keď nedôjde k riešeniu, SOR.u (Slovenskej 
odborovej rade)neostáva nič iného ako použiť toho riešenia, ako sa jej dostalo od závodných 
rád a preto je nutné, aby som prehlásil, že zodpovednosť za ďalší vývin nesie tá strana, ktorá 



znemožnila, aby pri tomto konkrétnom sprostredkujúcom návrhu bola kríza na Slovensku 
prekonaná. 

Zástupca Zväzu protifašistických politických väzňov Dvorín konštatoval, že pokiaľ ide o 
rezort vnútra, sú všetky strany za jedno. Pokiaľ ide o obsadenie rezortu Povereníctva 
pravosúdia, prehlásil a vyslovil želanie, aby tento rezort bol obsadený exponentom 
odbojových zväzov, teda osobou, ktorá bude mať plnú dôveru všetkých odbojových zložiek. 

Zástupca Čs.(Československej) obce legionárskej Bahurinský apeloval na všetky politické 
strany nášho verejného života, aby si uvedomili, že berú zodpovednosť za celý náš politický 
vývin. Je povinnosťou nájsť riešenie. Vyslovil žiadosť za Československú obec legionársku, 
aby rezort Povereníctva vnútra a Povereníctva pravosúdia bol obsadený odborníkmi - 
odbojármi. Pokiaľ ide konkrétne o to, čo majú odbojári zastupovať. Obec legionárska je toho 
názoru, že je to vec politických strán a tieto Obec legionárska činí zodpovednými za vývin 
celých udalostí. 

Zástupca Zväzu slovenského roľníctva vyslovil, že roľníctvo, ktoré reprezentuje 57% je 
ochotné všetko urobiť, aby pomáhalo tým, ktorí chleba nemajú. Čo sa týka priemyslu, 
roľníctvo si želá, aby aj tam nastala náprava. Čo sa týka bezpečnostnej otázky, uviedol, že 
roľníctvo si želá, aby v pokoji a kľude mohlo pracovať. 

Podpredseda Slovenskej národnej rady pplk. Milan Polák: poukázal na nesprávne osočovanie 
Povereníctva spravodlivosti, ako by toto a sám povereník zapríčinili chyby na povereníctve. 
Poukázal na žiadosti, že rezort pravosúdia má byť obsadený odborníkom - odbojárom. Či 
povereník Dr. Štefánik nie je ním? Žiadal, aby sa upustilo od vyhrážania. 

Povereník pôdohospodárstva Dr. Martin Kvetko ohradil sa za Demokratickú stranu proti reči 
pána predsedu SOR (Slovenskej odborovej rady) Zupku. Uviedol, že pri prvom zostavení 
Zboru povereníkov DS na svoj účet uvoľnila Povereníctvo vnútra Dr. Ferjenčíkovi. Nie je na 
mieste, keď sa hovorí, že DS chce provokovať pracujúce zložky, že nechce zjednať platformu. 

Podpredseda vlády Viliam Široký vyslovil poľutovanie, že strany Národného frontu neprišli 
do dnešnej porady už s konkrétnymi návrhmi. Vyhlásil, že KSS netrvá na tom, aby spravovala 
Povereníctvo výživy a pôdohospodárstvo a že súhlasí s tým, aby iné politické strany, ktoré 
teraz vstupujú do ZP tieto rezorty prevzali. Uviedol, že DS vyčíta KSS, že vraj chce 
dosiahnuť riešenie výlučne na účet DS. Takto to nie je, prehlásil. KSS vychádza z toho 
stanoviska, čo sa v posledných mesiacoch stalo. Vychádza z toho stanoviska, že vedúci 
činitelia DS sa dostali do rozporu s platnými zákonmi republiky. Uviedol, že ľud nehlasoval 
za tých poslancov a generálnych tajomníkov a okresných a miestnych tajomníkov, aby 
pracovali proti republike. Z tohoto treba vyvodiť veľmi konkrétne závery politické atď. Nový 
Zbor povereníkov má za úlohu konsolidovať a vyriešiť pomery, ktoré na Slovensku nastali. 
Podpredseda V. Široký poukázal na reči odznelé na pléne SNR pánom povereníkom vnútra a 
p. povereníkom spravodlivosti, kde bolo uvedených 3.000 prípadov deliktov, ktoré nie sú v 
trestnom pokračovaní, ale ležia nevybavené. 

Predseda SNR Dr. Lettrich: Nepochybujem o tom, že KSS má na mysli poctivú snahu 
pomôcť štátu v duchu tých tradícií, ktoré sme spolu tvorili a ktoré sú vo vládnom programe 
vyjadrené. Ale prosím, aby bolo vzaté na vedomie, že toto nie je monopol žiadnej politickej 
strany, ani KSS a že toto úsilie je rovnaké u všetkých strán a hlavne u tej strany, ktorú mám 
česť zastupovať. Keby sa táto strana dostala do rozporu s týmto úsilím, spreneverila by sa 
svojim ideálom a svojmu základnému poslaniu. Máme tu politickú krízu, ale táto má už 
staršie korene v rozličných oboroch nášho verejného života a chcem tu tvrdiť celkom 
spravodlivo, že sme sa myslím všetci postarali o to, aby sme mali túto krízu. Ak uznáme 
spoločne svoje chyby a omyly, budeme veľmi blízko k dohode. A nám práve o túto dohodu 



ide. Inak by sme neboli pred 5/4 rokmi súhlasili, aby na účet najväčšej politickej strany išiel 
nepolitik odborník a aby dostal najvýznamnejší rezort - vnútro - v Zbore povereníkov. Áno, je 
kríza, ale táto kríza je do značnej miery umele preexponovaná. Nepodceňujem vážnosť 
všetkých slov, ktoré tu odzneli. Azda ešte černejšie všetky veci vidíme, ako bolo o nich 
referované. Ale prosím, aby sme všetky zjavy objektívne hodnotili a hľadali ich pravú príčinu 
a aby sme neobjektívnymi a sebeckými závermi neprišli k nesprávnym koncom. My sme v 
priebehu týchto rokovaní, ale aj iných dokázali, že DS je ochotná priniesť nové a ťažké obete 
k ďalšej našej spolupráci. Len prosím, aby s ajedno vzalo na vedomie na všetkých stranách, 
že tieto obete majú svoje hranice a za hranice nemôže ani DS ísť. A síce za také hranice, že by 
sa nám vysmiali naši členovia, vysmiala verejnosť, že by sme stratili dôveru a že by sa 
muselo konštatovať, že sme nie viac politickým činiteľom, ale piatym kolesom u voza. 

Prišli politické kruhy s návrhom, aby sa Zbor povereníkov rozšíril o zástupcov dvoch malých 
politických strán. My sme nie len súhlasili s tým, ako priatelia z KSS, ale my sme okamžite 
povedali, že z počtu našich povereníctiev dávame každej z týchto strán po jednom 
povereníctve. To je ďaleko viac ako formálny súhlas. 

Odbojové zložky prišli s postulátom, aby Povereníctvo vnútra i naďalej spravoval gen. Dr. 
Ferjenčík. My sme nesúhlasili len s týmto, ako azda súhlasili niektorí iní politickí činitelia, ale 
my sme okamžite dali súhlas k tomu, aby tento povereník šiel na účet DS. Preto nás nemožno 
viniť z neochoty. My sme už v priebehu rokovaní medzi nami a KSS, ktoré nechcem pokladať 
za skončené, veľmi jasne konštatovali, že ak má politický zmysel, aby DS bola zastúpená v 
Zbore povereníkov, že sa to stane len vtedy, keď môže aj navonok dať výraz svojmu úsiliu 
niesť spoluzodpovednosť za práce a činnosť tohto zboru a okrem toho, keď v tomto zbore 
môže byť nápomocná svojmu členstvu, ktoré jej povereníci v ňom zastupujú. Ak by DS 
nemala slúžiť svojmu členstvu cez Zbor povereníkov, nemá zmyslu, aby tam bola zastúpená. 

Predseda vlády K. Gottwald: To je nová teória, že strana v štátnych službách má slúžiť 
svojmu členstvu. Strana má slúžiť občianstvu bez ohľadu na to, kde je organizované. 

Dr. Lettrich: Plne súhlasím, že povereníctva ako štátne úrady musia slúžiť všetkým bez 
ohľadu na politické a náboženské rozvrstvenie, ale chcem konštatovať, že DS, konkrétne 
pokiaľ ide o poľnohospodárstvo, chce slúžiť slovenskému roľníctvu, lebo slovenské roľníctvo 
tvorí absolútnu prevahu jej členstva a tým, že bude slúžiť roľníctvu, zároveň splní svoje 
politické a národné poslanie. Nechcem polemizovať, chcem len konštatovať, že požiadavka, 
aby sa DS zriekla tohoto povereníctva nie je objektívne odôvodnená. Tak isto nie je 
odôvodnená požiadavka, aby Povereníctvo spravodlivosti prešlo do iných rúk. Pripúšťam 
práve tak ako na ktoromkoľvek inom povereníctve, že sa aj na týchto povereníctvach stali a 
robia určité chyby, a to také, ktoré sa vyskytujú všeobecne. Keby sa však mali uplatniť tie 
hľadiská, ktoré uvádza pán podpredseda Široký, to by muselo znamenať naprosté spútanie 
sudcovskej činnosti na vedenie rezortu a myslím, že toto ani pán predseda Široký nemal na 
mysli. Myslím, že ani komunista, ani demokrat nemohol by konkrétne dávať sudcovi príkazy, 
čo má v jednotlivom prípade urobiť a aký trest má vyniesť. Som pevne presvedčený, že 
otázky štátnej bezpečnosti nie sú len vecou povereníka spravodlivosti a že len spoluprácou 
týchto činiteľov možno docieliť to, čo mali predrečníci na mysli. 

Pán predseda Široký nám tu povedal veci, ktoré nám neboli známe. Iste že sú to veci 
povážlivé. Medzi iným konštatoval, že väzni môžu voľne stýkať s návštevami bez dozoru a 
účasti vyšetrujúceho sudcu, poťažne väzenských a bezpečnostných orgánov. 

Predseda Široký: Ja som povedal, bez prítomnosti súdnych orgánov. 

Dr. Lettrich: Sú veci konkrétne, ktoré si treba vyšetriť a som presvedčený, že musí byť 
zjednaná náprava. Obvinenia, ktoré vzniesol pán predseda Široký, musia byť čo 



najstarostlivejšie vyšetrené a musí byť o tom daná správa všetkým zainteresovaným činiteľom 
Zboru povereníkov, vláde a Slovenskému národnému frontu. Opakujem to isté želanie i DS, 
že totiž chceme čo najskôr vyriešiť situáciu, v ktorej sa nachádzame a dúfam, že v 
rokovaniach, ktoré boli síce prerušené, ale neboli skončené, dôjdeme k pozitívnym záverom. 
Len jednu žiadosť mám, a to je súčasne predpoklad každého kompromisu, aby sa vyšlo 
vzájomne v ústrety. Pripojujem sa k tomu, čo povedal povereník Dr. Kvetko v mene strany a 
plne zdieľam stanovisko podpredsedu Poláka. Keďže bola vec tak stavaná, ako sme to počuli, 
myslím, že DS sa nebude rozpakovať a že sa nám podarí získať samého podpredsedu Poláka a 
predsedu Zvojpovu na miesto povereníka spravodlivosti. 

Gen. tajomník KSS Bašťovanský: Ak DS nám chce výjsť úprimne v ústrety, tu bol podaný z 
našej strany konkrétny návrh, ku ktorému treba zaujať stanovisko. Za svoju stranu chcem 
vyhlásiť, že KSS prijala sprostredkujúci návrh pána predsedu vlády za toho samozrejmého 
predpokladu, že tento návrh nájde porozumenie všetkých zložiek Národného frontu. Nakoľko 
však ostatné politické strany neprišli s konkrétnymi návrhmi, necíti sa ani KSS byť viac 
viazaná týmto návrhom a ponecháva veci voľne tak, že sa tu vytvorila nová situácia, ktorú 
treba riešiť. 

Predseda vlády K. Gottwald: Ja už som úvodom povedal, že by som rád prišiel do Prahy s 
návrhmi, ktoré by boli v Bratislave so všetkými zložkami dohodnuté. Vidím však, že sa mi to 
nepodarilo. Prehlasujem, že podám vláde v Prahe správu o názoroch jednotlivých zložiek 
Slovenského národného frontu, politických strán a iných a podám vláde návrh na to, ako 
problém vytvorenia nového Zboru povereníkov riešiť. Žiaľ, že sme to nemohli robiť tu, že sa 
to bude musieť urobiť v Prahe. 

Dr. Husák: Nemá význam, aby sme si ďalej vymieňali názory o problémoch, ktoré tu boli 
nastolené, musíme vziať na vedomie stanovisko pána predsedu vlády a myslím, že za Vás za 
všetkých hovorím, keď mu ďakujem za námahu, s ktorou chcel pomôcť vyriešiť daný stav v 
súvislosti s utvorením nového Zboru povereníkov a poprosiť hop, aby aj v budúcnosti pri 
riešení našich problémov bol nám nápomocný. 
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Dokument č. 136 

Správa agenta Vilímskeho z 11. novembra 1947 

 

Agent V - 101 podal dne 11. XI. 1947 o 16. hodine tyto správy: 

Dnes odpoledne byl ministr Pietor přijat presidentem republiky. President se vyslovil, že k 
němu má plnou důvěru. President řekl Pietorovi, že politika DS se nesmí spojovat s 
Američany a že je nesmyslné připravovat útěky kamkoliv.... 

President vyzval Pietora, aby trval na očistě DS, aby se DS dohodla s malými slovenskými 
stranami, SSL (Strana slobody), SP (Strana práce), a aby pevně držela demokratickou linii. 

Na to se konala porada Pietor, Franek, Kvetko a Filo. Teď se právě rozjeli informovat české 
občanské strany a přednesou poslední návrhy. Výživu dostane některá z malých politických 
stran, zemědělství si chtějí uchovat demokraté. Spravedlnost má vésti nějaký poradce ministra 
Drtiny přímo z Prahy jako resort celostátní / uvažuje se o tom, že by Štefánik byl jmenován 
státním tajemníkem ministerstva spravedlivosti, nebo zahraničního obchodu. Bude li panem 
předsedou vlády odmítnut jako náměstek předsedy vlády Kočvara, je na řade Pietor. Je 


